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Protokół z XXXIV sesji
Rady Miasta Malborka

w dniu 29 sierpnia 2013 r.

Sesja odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miasta Malborka i trwała od godz. 11:00 do 14:30.

Ad. pkt 1
Otwarcie sesji i stwierdzenie i stwierdzenie prawomocności obrad.

Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Arkadiusz Mroczkowski. Na
podstawie listy obecności (zał. nr 1) stwierdził, że na stan 21 radnych obecnych było 19
(nieobecny radny Jacek Markowski – usprawiedliwiony i radny Jan Tadeusz Wilk -
usprawiedliwiony). Sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.
Przewodniczący powitał radnych, burmistrza Andrzeja Rychłowskiego, zastępców Burmistrza
Jerzego Skoniecznego i Macieja Ruska,  dyrektorów, kierowników i prezesów firm
komunalnych Miasta, „Zasłużonego dla Miasta Malborka” Jerzego Fryca, pracowników
urzędu, media oraz mieszkańców miasta.

Ad. pkt 2

Przyjęcie porządku obrad.

Radni otrzymali porządek na piśmie, jest on następujący:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.
4. Zapytania i interpelacje radnych.
5. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian  wieloletniej prognozy finansowej – V zmiana;
b) zmian budżetu miasta na 2013 rok – VIII zmiana;
c) podwyższenia kapitału w spółce Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji

w Malborku sp. z o.o.;
d) przyznania najemcom lokali użytkowych pierwszeństwa w nabyciu garaży przy

ul. Nogatowej 94;
e) wyrażenia zgody na zamianę komunalnego lokalu mieszkalnego;
f) ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie tygodniowego obowiązkowego

wymiaru zajęć dla niektórych nauczycieli;
g) ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie przyjęcia „Regulaminu udzielania

pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie
Gminy Miejskiej Malbork”;

h) wyboru członków Rady Społecznej działającej przy Centrum Profilaktyki i Terapii
Uzależnień w Malborku spośród przedstawicieli Rady Miasta Malborku;

i) zaleceń i wniosków pokontrolnych z kontroli przeprowadzonych przez Komisję
Rewizyjną;

6. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
7.   Informacja w sprawie protokołów z XXXI, XXXII i XXXIII sesji Rady Miasta.
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8.   Komunikaty i wolne wnioski.
9.   Zakończenie sesji.
Uwag do porządku radni nie mieli.

Ad. pkt 3
Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza radni otrzymali na piśmie (zał. nr 2).

Radny Krzysztof Grylak - 17.07 br. Maciej Rusek uczestniczył w spotkaniu malborskiego
obszaru funkcjonalnego, na którym wypracowano i uzgodniono listę przedsięwzięć z różnych
obszarów tematycznych. Radny pyta jakie to są obszary tematyczne.
Drugie pytanie dotyczy spotkania z rektorem Wyższej Szkoły Służb Lotniczych w
Bydgoszczy. Które placówki zostały wskazane na siedzibę szkoły i jakie można żywić
nadzieje w tym temacie?
Trzecie pytanie dotyczy obwodnicy Malborka - kiedy pójdzie w ziemie przysłowiowa
pierwsza łopata?
Zastępca burmistrza Maciej Rusek - w ramach  malborskiego obszaru funkcjonalnego odbyło
się szereg spotkań. Obejmują one wszystkie obszary funkcjonowania miasta. Wypracowują
fiszki projektowe do ewentualnych wspólnych przedsięwzięć.
Zastępca burmistrza Jerzy Skonieczny - Wyższa Szkoła Służb Lotniczych w Bydgoszczy jest
zainteresowana otwarciem na terenie miasta oddziału zamiejscowego. Potrzebne będzie 5 sal
lekcyjnych, miejsce na sekretariat i dziekanat. Wytypowano Gimnazjum nr 1, Szkołę
Podstawową nr 8 i Szkołę Podstawową nr 5. Na dzień dzisiejszy wybrano Szkołę
Podstawowa nr 5. Podpisano list intencyjny. Otwarcie oddziału planowane jest na 01.10.br.
Będą tam szkoleni technicy lotnictwa cywilnego.
Burmistrz Andrzej Rychłowski - ostatnim etapem do rozpoczęcia budowy II nitki mostu jest
decyzja Komitetu Opiniującego przy Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w
Warszawie. Wspólnie ze Starostą i Inżynierem Miasta uczestniczyliśmy w czterogodzinnej
ocenie dwóch naszych projektów: II nitka mostu i obwodnica miasta. Kopia protokołu ze
spotkania dotarła do GDDKiA w Gdańsku w poniedziałek. Projekt II nitki mostu został
przyjęty do realizacji. Natomiast w sprawie obwodnicy, nie ma jeszcze decyzji. Obwodnica
budzi wiele kontrowersji pod względem opłacalności budowy, jak i ruchu jaki odbywałby się
w badanej perspektywie. Sam koszt budowy był szczegółowo omawiany. Ponieważ jesteśmy
na Żuławach to 80% terenu pod obwodnice trzeba wymieniać na głębokość 2-4 metrów. To
wpływa na koszty i określa opłacalność inwestycji. Trzeba poczekać na nową perspektywę
unijną, ponieważ bez środków zewnętrznych nie da się jej zrealizować.

Sama budowa mostu to ok. 30 mln, kolejne 30 mln, to koszt rozjazdów, które wpłyną
na udrożnienie przejazdów. Ostatni etap to przekazanie środków z budżetu państwa na
budowę. Chciałbym, ażeby przetarg został ogłoszony na wiosnę 2014 r. Po tej inwestycji i
dokończeniu inwestycji kolejowych, miasto będzie lepiej skomunikowane i dużo bardzie
atrakcyjne.
Radny Krzysztof Grylak - będę jednak pytał szczegółowo o jakie obszary funkcjonalności
chodzi. Jakie są priorytety dla Miasta Malborka?
Zastępca burmistrza Maciej Rusek - mówimy o przedsięwzięciach, które mogą być
realizowane wspólnie przez Nowy Staw, Stare Pole, Sztum, Malbork i Powiaty Malborski i
Sztumski. Pomysłów, w które zaangażowane będą wszystkie podmioty nie ma tak wiele.
Natomiast katalog przedsięwzięć, które mieszczą się w ramach tego dofinansowania w
ramach zintegrowanego porozumienia terytorialnego, które będzie negocjowane z
marszałkiem jest obszerny. Na ten moment nie mamy jeszcze fiszek projektowych. Chcemy
do końca września dopiąć taki etap, żeby wystąpić z jakimś wspólnym projektem, nie mogę
podać w tym momencie żadnych szczegółów. Nie wiemy też, jaka kwota będzie alokowana
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do negocjowania.
Burmistrz Andrzej Rychłowski poinformował, że wraz z delegacją odwiedził włoskie miasto
Offagna. W mieście tym znajduje się muzeum II brygady gen. Andersa.  Odbyła się rewizyta
przedstawicieli samorządu Offagny. We wrześniu br. będzie przygotowana uchwała o
partnerstwie.

Ad. pkt 4
Zapytania i interpelacje radnych.
Radna Alicja Osińska podziękowała w imieniu mieszkańców za wyremontowanie ulicy
Okopowej. Prosi również, ażeby przy wjeździe na ul. Okopową postawić znak zakazu
poruszania się samochodów ciężarowych powyżej 3,5 tony z wyjątkiem samochodów służb
komunalnych.
Następna interpelacja dotyczy chodnika na odcinku od wiaduktu do ulicy Chopina. Jest on
nierówny i wymaga naprawy.
Radny Marek Charzewski – moje zapytanie dotyczy skutków, jakie dla rodziców dzieci
przedszkolnych powoduje wprowadzona nowa ustawa przedszkolna  zyli tak zwane
przedszkole za 1 zł. Jakie niekorzystne skutki finansowe dla budżetu ma decyzja, którą Rada
podjęła parę lat temu (w 2011) o likwidacji przedszkoli publicznych. Już w tym roku do
każdego dziecka, które jest w przedszkolu publicznym, państwo dopłaci 414 złotych. W roku
przyszłym będzie to 1242 zł. Fakt zlikwidowania przedszkoli publicznych spowodował, że
dzieci w Malborku, a co za tym idzie budżet miast, tych środków nie otrzyma. Trzeba
przypomnieć, że władze miasta chciały pozostawić tylko jedno przedszkole publiczne i straty
byłyby jeszcze większe. Chodzi też o fakt dyskryminacji rodziców, których dzieci trafiły do
przedszkoli publicznych. Kiedy likwidowaliśmy przedszkola publiczne mówiło się nam tak,
że dotacja do przedszkoli niepublicznych wynosi 75% a więc mniej niż w przedszkolach
publicznych. Zauważę, że zgodnie z nową ustawą od 1.09.2015 roku dotacje do przedszkoli
niepublicznych będą wynosić 100% środków na przedszkola publiczne.
Jak będzie wyglądała sytuacja dzieci w przedszkolach niepublicznych, czy nie będą
dyskryminowane. Dziękuję.
Radny Krzysztof Grylak poinformował, że spotkał się z działkowcami i usłyszał od nich, że
burmistrz Skonieczny obiecał im budowę kładki na wysokości ul. Konopnickiej, pomiędzy
ulicami Sucharskiego a Wybickiego. Radny pyta czy to prawda, czy nie?

Kolejna sprawa - czy znany jest Panu burmistrzowi ranking miast publikowany w
czasopiśmie „Wspólnota”?

Na terenie naszej gminy rozliczenie za śmieci jest od osoby. Czy rozróżnienie między
wielorodzinne zabudowy a jednorodzinne jest stanowiskiem zgodnym z Konstytucją
Rzeczypospolitej.

Czy zachodzi konflikt interesów, kiedy w gablotach reklamowych TBS reklamowane
są zasoby mieszkaniowe firmy alternatywnej? Dziękuję.
Radna Teresa Zdanowicz - pytanie dotyczy spotkania z działkowcami i przekazania terenów
po ogrodach działkowych, jest to związane z rewitalizacją parku miejskiego. Kiedy rozpoczną
się prace na tym miejscu? Jak jest z pozyskiwaniem środków na ten cel?

Drugie pytanie dotyczy targowiska miejskiego. Burmistrz udzielił odpowiedzi na
ostatniej sesji, ale na wejściu od strony ul. Mickiewicza, stoją kałuże, zastoiny, od strony ul.
Targowej ludzie niszczą sobie samochody wjeżdżając na targowisko. Radna chciałaby
otrzymać obietnicę, że ten stan rzeczy ulegnie poprawie.
Radny Sławomir Grudziński - w imieniu mieszkańców ul. Sucharskiego podziękował za
uporządkowanie zaplecza ulicy Westerplatte. Jednocześnie zaapelował o wyremontowanie
chodnika wzdłuż ulicy Westerplatte i Sucharskiego. W czasie deszczu to jest jedna wielka
kałuża. Ciąg pieszy wzdłuż ulicy Okrzei również wymaga naprawy. Należy brać pod uwagę
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natężenie ruchu pieszego i to powinno decydować o kolejności remontów.
Radna Bożena Piątkowska - bardzo potrzebny jest bankomat na Wielbarku i przy dworcu
PKP. Radna chciałaby wiedzieć, czy Pan burmistrz rozmawiał z firmami odpowiedzialnymi
za postawienie bankomatów?

Radna dotarła na III piętro Urzędu Miasta i jest przerażona stanem wc. Uważa, że przy
pomocy więźniów należy zrobić remont III piętra łącznie z wc.

Wiele lat trwają rozmowy o Międzytorzu, w tej chwili jest tam prowadzona
inwestycja. Mieszkańcy pytają kiedy rozpocznie się inwestycja na Międzytorzu pod nazwą
kanalizacja  sanitarna?
Radny S. Grudziński uważa, że remont ul. Westerplatte można powiązać z 75 rocznicą
wydarzeń na Westerplatte.
Przewodniczący poinformował, że odpowiedzi będą udzielone w punkcie 6.

Ad pkt 5
Podjęcie uchwał w sprawach:
Ad pkt 5 a
Projekt uchwały w sprawie w sprawie zmian  wieloletniej prognozy finansowej – V zmiana.
Skarbnik Miasta Małgorzata Pilarska-Downar uzasadniła projekt: dokonano aktualizacji
dwóch załączników. W załączniku nr 1 najważniejszą zmianą jest wprowadzenie wolnych
środków zgodnie z projektem zmiany uchwały budżetowej, natomiast w załączniku nr 2
wprowadzenie nowego przedsięwzięcia: przebudowa nabrzeżna przy kładce pieszej na rzece
Nogat w Malborku wschodni brzeg oraz zaktualizowano przedsięwzięcie modernizacja
i rozwój inkubatora przedsiębiorczości w Malborku.
Opinia Komisji Finansowo-Budżetowej, Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta,
Komisji Oświaty Kultury i Sportu oraz Komisji Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej
i Komunikacji jest pozytywna.
Uwag i wniosków radni nie mieli.

W wyniku głosowania Rada Miasta 19 głosami za(jednomyślnie) podjęła Uchwałę nr XXX
IV/327/13 w sprawie zmian  wieloletniej prognozy finansowej – V zmiana (zał. nr 3).

Ad pkt 5 b
Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu miasta na 2013 rok – VIII zmiana.
Skarbnik Miasta Małgorzata Pilarska-Downar - w projekcie uchwały zaktualizowano
dochody zgodnie z załącznikiem nr 1, wydatki zgodnie z załącznikiem nr 2, wprowadzono
wolne środki czyli zaktualizowano przychodów zgodnie z załącznikiem nr 3, uaktualniono
plany  przychodów, kosztów zakładu budżetowego, rachunku dochodów własnych zgodnie z
załącznikiem nr 4. w wyniku wprowadzenia części wolnych środków z roku 2012 deficyt
czyli różnica między dochodami a wydatkami stanowi kwotę 4.087.884 złote.
Opinia Komisji Finansowo-Budżetowej, Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta,
Komisji Oświaty Kultury i Sportu a także Komisji Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej
i Komunikacji jest pozytywna.
Radny K. Grylak na posiedzeniu komisji OKS pozytywnie ustosunkował się do w/w projektu
uchwały z punktu widzenia  merytorycznych obszarów. Ostatni podpunkt uzasadnienia:
przenosi się plan wydatków w wysokości 300 tys. zł z zadania inwestycyjnego: kanalizacja
sanitarna międzytorze na inny cel – dlaczego? Czy ci ludzie nie mogą się już spodziewać
realizacji tego zadania zapisanego w pierwowzorze budżetu? Czy to będzie realizowane inną
drogą?
Radny Józef Barnaś - tę inwestycję będzie wykonywało Przedsiębiorstwo Wodociągów
i Kanalizacji i będzie podwyższenie kapitału zakładowego spółki w celu wykonania tej
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inwestycji.
Radny K. Grylak - czyli można się spodziewać, że inwestycja ta nie będzie zagrożona?
Zastępca burmistrza Maciej Rusek - tak, inwestycja nie będzie zagrożona.
Więcej uwag i wniosków radni nie mieli.

Rada Miasta w wyniku głosowania podjęła Uchwałę nr XXXIV/328/13 w sprawie zmian
budżetu miasta na 2013 rok – VIII zmiana - 18 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym
się (zał. nr 4).

Ad pkt 5 c
Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kapitału w spółce Przedsiębiorstwo Wodociągów
i Kanalizacji w Malborku sp. z o.o.
Naczelnik Wydziału RGP Katarzyna Kostrzewa-Rzoska podwyższenie kapitału o kwotę 300
tys. zł w zamian za objęcie udziałów. Środki te przeznaczone są na realizację inwestycji
opisanej w uzasadnieniu: budowa sieci wodociągowej na terenie byłego zakładu „Makop”,
budowa odcinka sieci kanalizacji sanitarnej ul. Ordonówny i Kochanowskiego, budowa
odcinka sieci kanalizacyjnej tłocznej i grawitacyjnej od De Gaulle'a do Kwiatkowskiego.
Te trzy inwestycje zapisane są w planie modernizacji. Zmiana ta została przyjęta w czerwcu i
wymaga dofinansowania.

Opinia Komisji Finansowo-Budżetowej, Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji
Miasta, Komisji Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i Komunikacji jest pozytywna.
Uwag i wniosków radni nie mieli.

Rada Miasta w wyniku głosowania podjęła Uchwałę nr XXXIV/329/13 w sprawie
podwyższenia kapitału w spółce Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji
w Malborku sp. z o.o. - 19 głosami za, jednogłośnie (zał. nr 5).

Ad pkt 5 d
Projekt uchwały w sprawie przyznania najemcom lokali użytkowych pierwszeństwa   w
nabyciu garaży przy ul. Nogatowej 94.
Naczelnik Wydziału RGP Katarzyna Kostrzewa-Rzoska - jest to kolejna uchwała, która
porządkuje najem garaży w mieście. Najemcy garaży przy ul. Nogatowej zwrócili się z
wnioskiem o wykup garaży, przysługuje im pierwszeństwo w nabyciu.

Opinia Komisji Finansowo-Budżetowej oraz Komisji Gospodarki Komunalnej
Mieszkaniowej i Komunikacji jest pozytywna.

Rada Miasta w wyniku głosowania podjęła Uchwałę nr XXXIV/330/13 w sprawie
przyznania najemcom lokali użytkowych pierwszeństwa w nabyciu garaży przy ul.
Nogatowej 94 - 19 głosami za jednogłośnie (zał. nr 6.

Ad pkt 5 e
Projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na na zamianę komunalnego lokalu
mieszkalnego.
Naczelnik Wydziału RGP Katarzyna Kostrzewa-Rzoska powiedziała, że ta sytuacja została
szczegółowo opisana w uzasadnieniu. Państwo D. są najemcami części lokalu mieszkalnego
przy ulicy Orzeszkowej 2/4, pozostała część lokalu stanowi pustostan. Obydwie części nie
stanowią samodzielnego lokalu. Państwo D. są zainteresowani nabyciem zarówno
zajmowanego lokalu jak i pustostanem. Rozliczenie jest na korzyść miasta.

Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i Komunikacji jest pozytywna.
Radny Krzysztof Grylak - nie mam uwag co do słuszności działań, dowiaduję się
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z uzasadnienia, że nabywcy uregulują rekompensatę z tytułu różnicy powierzchni. Nie
znalazłem jednak żadnych szacunkowych wartości. Czyli dokonają dopłaty?
K. Kostrzewa -Rzoska - różnica stanowi wartość 2 tys. na korzyść miasta.

Rada Miasta w wyniku głosowania podjęła Uchwałę nr XXXIV/331/13 w sprawie
wyrażenia zgody na zamianę komunalnego lokalu mieszkalnego - 17 głosami za, przy 2
głosach wstrzymujących się, głosów przeciwnych nie było (zał. nr 7).

Ad pkt 5 f
Projekt uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie tygodniowego
obowiązkowego wymiaru zajęć dla niektórych nauczycieli.
Naczelnik Wydz. OKS Jolanta Leszczyńska - ujednolicenia powinniśmy dokonywać nie
rzadziej niż raz na 12 miesięcy. Tekst jednolity będzie ogłoszony w formie obwieszczenia
Rady Miasta Malborka w Dzienniku Urzędowym Woj. Pomorskiego. Wnoszę o pozytywne
rozpatrzenie projektu uchwały.

Opinia komisji Oświaty Kultury i Sportu jest pozytywna.
Uwag i wniosków radni nie mieli.

Rada Miasta w wyniku głosowania podjęła Uchwałę nr XXXIV/332/13 w sprawie zmian
budżetu miasta na 2013 rok – VIII zmiana - 19 głosami za (zał. nr 8)

Ad pkt 5 g
Projekt uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie przyjęcia
„Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów
zamieszkałych na terenie Gminy Miejskiej Malbork”.
Naczelnik Wydz. OKS Jolanta Leszczyńska – w tym przypadku chodzi też o ogłoszenie
ujednoliconego tekstu uchwały. Zmiany dotyczyły nazwy podmiotu wypłacającego. Nie jest
to już MZEAS a Wydział Oświaty.

Opinia komisji Oświaty Kultury i Sportu jest pozytywna.
Uwag i wniosków radni nie mieli.

Rada Miasta w wyniku głosowania podjęła Uchwałę nr XXXIV/333/13 w sprawie zmian
budżetu miasta na 2013 rok – VIII zmiana - 19 głosami za (zał. nr 9).

Ad pkt 5 h
Projekt uchwały w sprawie wyboru członków Rady Społecznej działającej przy Centrum
Profilaktyki i Terapii Uzależnień w Malborku spośród przedstawicieli Rady Miasta Malborku.
Naczelnik Wydziału SPS Beata Żaroffe-Preuss - Rada będzie działała przy podmiocie
leczniczym, utworzonym przez Państwa w styczniu tego roku a zarejestrowanym w rejestrze
Wojewody 26 lipca 2013 r. Radni desygnowali ze swojego grona 3 przedstawicieli: Alicję
Osińską, Teresę Zdanowicz, i Tadeusza Woźny.
Przewodniczący Komisji ds. Społecznych Leszek Witkiewicz poinformował, że po wyrażeniu
zgody wszystkich kandydatów, komisja jednogłośnie zaakceptowała projekt uchwały.
Przewodniczący Rady A.Mroczkowski zapytał, czy są inne kandydatury?
Radny Krzysztof Grylak zgłosił swoją kandydaturę.
Wobec tego, że głosowanie jest osobowe to Przewodniczący poinformował, że musi być
tajne. Następnie ogłosił 5 minutową przerwę w celu przygotowania tajnego głosowania.
Po przerwie.
Przewodniczący poprosił o zgłaszanie kandydatur do Komisji Skrutacyjnej.
Wiceprzewodnicząca Rady Bożena Piątkowska zgłosiła następujących radnych: Joanna
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Iglińska, Zdzisław Leszczyński i Zenon Kowiel.
Wszyscy kandydaci wyrazili zgodę.
W wyniku głosowania każdy z kandydatów do Komisji Skrutacyjnej został wybrany
jednogłośnie. Przewodniczącym Komisji Skrutacyjnej został wybrany Zdzisław Leszczyński,
Sekretarzem została Joanna Iglińska.
Komisja przeprowadziła tajne wybory.
Wyniki głosowania i protokół Komisji Skrutacyjnej przedstawił radny Zdzisław Leszczyński
(zał. nr 10).
W wyniku tajnego głosowania członkami Rady Społecznej działającej przy Centrum
Profilaktyki i Terapii Uzależnień w Malborku zostali wybrani Alicja Osińska, Teresa
Zdanowicz, Tadeusz Woźny.
Uwag i wniosków do projektu uchwały radni nie mieli.

Rada Miasta w wyniku głosowania podjęła Uchwałę nr XXXIV/334/13 w sprawie wyboru
członków Rady Społecznej działającej przy Centrum Profilaktyki i Terapii Uzależnień w
Malborku spośród przedstawicieli Rady - 19 głosami za (zał. nr 11).

Ad pkt 5 i
Projekt uchwały w sprawie zaleceń i wniosków pokontrolnych z kontroli przeprowadzonych
przez Komisję Rewizyjną.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Dariusz Kostrzewa - w celu nadania rygoru
wykonalności zaleceń pokontrolnych wymagana jest uchwała Rady Miasta. Wnioski zostały
ujęte w protokołach zespołów kontrolnych i tak w MOPSie nie wydano zaleceń. W Wydziale
RGP powstała potrzeba 4 zaleceń pokontrolnych:

1. należy stosować pisemną formę pomiędzy dłużnikiem a osobą uprawnioną do
udzielania ulg;

2. w przypadku kiedy zostaje wydana jedna zbiorcza decyzja np. dla wspólnoty, to
należy ją powielić i dołączyć dla każdego dłużnika oddzielne;

3. rozpatrzenie możliwości przywrócenia zapisu, że forma udzielenia ulgi jest to
wyrażone na piśmie oświadczenie woli Burmistrza;

4. wyegzekwowanie od Europejskiego Funduszu Hipotecznego S.A. należnych Miastu
środków.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej D. Kostrzewa uważa, że regulamin organizacyjny
Urzędu jest czytelny i nie ma co wprowadzać dodatkowego w wydziale OKS. Proponuje
usunąć ostatni zapis z w/w projektu uchwały.
Radny Leszek Witkiewicz - pomimo kłopotów, pracownicy i kierownictwo MOPS należycie
wykonują swoje obowiązki. Należy ten fakt podkreślić.
Zaproponowana poprawka została przyjęta jednogłośnie tj. 19 głosami za.

Rada Miasta w wyniku głosowania podjęła Uchwałę nr XXXIV/335/13 w sprawie zaleceń
i wniosków pokontrolnych z kontroli przeprowadzonych przez Komisję Rewizyjną 19
głosami za (zał. nr 12).

Ad pkt 6
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.

Zastępca Burmistrza Jerzy Skonieczny - przypomnę, że nie było likwidacji przedszkoli  a
przekształcenie. Mówi Pan, że miasto traci na przekształceniach. To nie jest prawda, środki
które otrzymamy z budżetu państwa nie wystarczą na pokrycie kosztów. Wszystkie dzieci
dostaną się do przedszkoli, nie ma sytuacji, że zabraknie miejsc.
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Nie przypominam sobie natomiast spotkania z działkowcami i nie pamiętam, że obiecywałem
kładkę działkowcom.
Radny M. Charzewski - w lutym 2011 roku podejmowaliśmy uchwałę o likwidacji
przedszkoli a nie o przekształceniach. Ta likwidacja dotyczyła 2, pozostało nam 3.
J. Skonieczny - przedszkola prywatne mogą otrzymywać środki z budżetu spełniając pewne
wymogi. W Malborku będą zapewnione miejsca przedszkolach dla wszystkich dzieci i radny
nie musi się o to martwić.
Radny K. Grylak - według działkowców była kładka na kanale Juranda i została rozebrana,
radny pyta, czy można ten stan przywrócić?
Burmistrz Andrzej Rychłowski poinformował, że rozpatrzy potrzebę skrócenie drogi na
działki w tym  miejscu.
Zastępca Burmistrza Maciej Rusek poinformował, że został podpisany protokół ze związkiem
działkowców zdawczo-odbiorczy dotyczący terenu przy ul. Parkowej i miasto będzie mogło
gospodarować tym terenem od połowy lipca br. Zamierzamy uporządkować teren. Wspólnie z
partnerami ze Sztumu i Nowego Stawu złożyliśmy wniosek projektowy parki i zieleńce
terenu nadwiślańskiego. Ma to być teren rekreacyjny. We wrześniu zaczniemy już prace.
Burmistrz A. Rychłowski odpowiadając radnej Osińskiej, znak znajdzie się w tym miejscu,
trwają ustalenia ze Starostwem.

Chodnik od wiaduktu do ul.Szopena, to jest część drogi krajowej, jak Państwo zauważyli
to GDDKiA sporo inwestuje, cały ciąg pieszy jest remontowany w kierunku Wielbarka. Mogę
obiecać, że dalej będziemy naciskać, mamy obietnicę, że co roku będzie remontowany, czy
modernizowany jakiś odcinek.

Odpowiadając radnemu K. Grylakowi odnośnie naliczania stawek za odpady , informuję,
że wynikają one z ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach art.6 j, wiec jest
zgodny z prawem.

Prezes TBS reklamuje różne podmioty. Prowadzi działalność gospodarczą i pobiera za
reklamę opłaty. Stara się pozyskać dochody, trzeba wspomnieć, że zakończył się remont
budynku siedziby TBS i trzeba to pochwalić.

Jeżeli chodzi o ranking miast w sprawie przychodów ze sprzedaży mienia, to oświadczam,
że nie wykonaliśmy planu. Przyczyną jest kryzys. Liczy się na mieszkańca. W 2008
znaleźliśmy się na nierealnym 58 miejscu w Polsce, ze względu na sprzedaż terenu przy ul
Solnej. Tymi rankingami nie sugerowałbym się. Druga sprawa, to podatki. Uważam, że lepiej
być niżej w rankingu niż podnosić podatki. Ważne jest to, co się w mieście dzieje, jakie są
inwestycje, ile środków pozyskano.

Jeżeli chodzi o targowisko, to będziemy ogłaszać następny przetarg na nieruchomość i
może przy tej okazji uda się wykonać drogę. W tym roku nie ma środków. W następnym roku
będziemy chcieli znaleźć środki na polepszenie warunków na targowisku.

Na remont ulicy Westerplatte znajdziemy jakieś środki i jesienią będziemy chcieli to
zrobić.

Odpowiadając radnej Piątkowskiej to wysyłamy zapytania do banków i czekamy na
efekty.
Remonty w Urzędzie - mamy bardzo okrojone środki finansowe, wykonujemy dużo prac
własnymi siłami, albo pozyskujemy środki zewnętrzne.

Na Międzytorzu prace trwają. Mam nadzieję, że w przyszłorocznym budżecie
wygospodarujemy finanse na to zadanie.
M. Charzewski - zmiany zaproponowane przez ministerstwo, to dostępne powszechnie
przedszkole i zniesienie barier w dostępie do przedszkoli. Jedną z nich jest bariera
ekonomiczna. Po to ta ustawa została uchwalona. Nasza decyzja o likwidacji przedszkoli
tworzy barierę ekonomiczną dostępności do przedszkoli w Malborku.
T. Zdanowicz - bardzo proszę o wykonanie dwóch wjazdów, o czym wie Pani Gospodarz, na
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to nie trzeba dużych nakładów.
Z. Leszczyński przypomniał, że na poprzedniej sesji ul. Westerplatte już była wymieniona do
remontu.

Ad pkt 7
Przewodniczący poinformował, że radni nie wnieśli uwag do protokołów z XXXI, XXXII i
XXXIII sesji Rady Miasta Malborka. Protokoły zostaną podpisane.

Ad pkt 8
Komunikaty i wolne wnioski.
Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu dzisiejszym radni otrzymali sprawozdanie z
wykonania budżetu miasta za I półrocze 2013 roku. Zwrócił się do radnych  o wnikliwą
analizę przedłożonych dokumentów.

Przewodniczący Arkadiusz Mroczkowski jestem państwu winien wyjaśnienie. Otóż w
Gazecie Malborskiej w dniu 7 czy 8 sierpnia br. ukazał się artykuł „Malborczyk
uniewinniony, będzie apelacja”. Szczególnie winien jestem informację mieszkańcom
Malborka, ponieważ pani redaktor Anna Szade napisała: cyt: „...dlatego na świadka został
wezwany Arkadiusz Mroczkowski przewodniczący Rady Miasta Malborka, ale
samorządowiec dwukrotnie nie stawił się w Sądzie. Nie odbyło się więc bez nałożenia kary w
wysokości 2 tys. złotych i dopiero po tych działaniach dyscyplinujących świadka, Arkadiusz
Mroczkowski złożył pisemne wyjaśnienie powodu swojej nieobecności, dlatego Sąd
ostatecznie karę uchylił .”

Panie i Panowie Radni, tak napisany tekst sugeruje, że oto przewodniczący Rady
Miasta Malborka lekceważy sobie Wysoki Sąd, tworzy nowe prawo. Otóż tak nie jest.
Oczywiście otrzymałem wezwanie do Sądu w charakterze świadka. Zawsze i co najmniej z
kilku tygodniowym wyprzedzeniem informowałem Wysoki Sąd dlaczego mnie nie będzie.
Pierwszy razem, nie było mnie z uwagi na to,  że kilka miesięcy wcześniej wykupiłem bilet
lotniczy na wyjazd zagraniczny. Sędzia prowadzący sprawę przyjął moje wyjaśnienia. W
drugim przypadku, zostałem wydelegowany jako samorządowiec do Brukseli. W związku z
tym, również informowałem o tym Sąd, a na to są dowody. Sędzia być może nie wiedział, że
ja takie usprawiedliwienie 14 maja 2013 do Sądu wysłałem, bo 28 maja zostałem
poinformowany o nałożeniu kary. Nie jest to tak, jak Pani sugeruje, że ja lekceważyłem sobie
prawo. Dlatego wyjaśniam Państwu radnym, jak i mieszkańcom Malborka, że niestety to, co
Pani Szade napisała, jest nieprawdą.

Ja rozumiem, że Pani redaktor może mnie nie lubić.  Pani doskonale wie, że ja ani nie
sponsoruję, ani nie jestem członkiem stowarzyszeń, które Pani w jawny sposób popiera, ale
na Boga, obowiązuje również Panią etyka dziennikarska, gdzie na pierwszym miejscu
napisane jest wyraźnie: bądź bezstronny, dąż do obiektywizmu, rozdzielając informację od
subiektywnych komentarzy. Niestety pani redaktor, okazuje się, że można znać prawdę, ale o
niej nie powiedzieć. I stwierdzam, że to nie pierwsze wystąpienie Pani na łamach Gazety
Malborskiej w stosunku do mojej osoby. Pani często manipuluje faktami, nie uznaje Pani
obiektywizmu, a ważniejsze dla Pani jest, przede wszystkim, przekonanie o własnych
poglądach. Dlatego będę reagował na tego rodzaju artykuły, nie tylko w stosunku do mojej
osoby, ale też państwa jako radnych miasta Malborka Nie życzę sobie, takiego
manipulowania faktami. Wiem, że zbliżają się wybory samorządowe. Wielu z was wystartuje,
wielu być może nie będzie kandydowało, ale tego rodzaju artykuły obrażają, ja czuję się
obrażony.

A. Mroczkowski przypomniał o uroczystościach 1 września. Zaczynają się już o 7.40.
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Zaprosił do udziału w obchodach młodzież, mieszkańców i radnych.
Przypomniał również o zbliżającej się V edycji Festiwalu Piosenki Obcojęzycznej Eurosong,
który jest sponsorowany,  przez Europosła Jarosława Wałęsę  i zachęcił do wzięcia udziału w
koncertach.

Ad pkt 9
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Arkadiusz Mroczkowski zamknął
XXXIV sesję Rady Miasta.

Protokołowała Ewa Arbart.

Przewodniczący
Rady Miasta Malborka

Arkadiusz Mroczkowski


